

Title (en)

Mechanism for indication of the lunar phases

Title (de)

Mondphasenanzeigemechanismus

Title (fr)

Mécanisme d'indication des phases de la lune

Publication

**EP 2392976 A2 20111207 (FR)**

Application

**EP 11166164 A 20110516**

Priority

CH 8602010 A 20100601

Abstract (en)

The indication mechanism has at least one first occultation disk (2.1) housed rotatably, at least on part, between a moon disk (1) and a dial. A gear train (4) drives the first occultation disk in such a way that the indications (1.1,1.2) inscribed on the moon disk are obscured, at least in part, during specific phases of operation of the indication mechanism in such a manner that the indications appearing through the semi-circular aperture of the dial correspond to the natural appearance of the moon during the entire lunation. The moon disk is rotated to display the indications inscribed on the moon disk through the aperture of the dial to indicate the lunar phases. The first occultation disk is configured depending on its position in the indication mechanism or the shape of the aperture of the dial, so as to be provided with arms and apertures of specific shape. The first occultation disk is arranged non-concentrically relative to the moon disk. The first occultation disk and a second occultation disk (2.2) are housed on either side of the moon disk.

Abstract (fr)

La présente invention concerne un mécanisme d'indication des phases de lune, notamment pour montre mécanique, comprenant un disque de lune (1) et un cadran (3) comportant un guichet (3.1) de forme sensiblement semi-circulaire. Le disque de lune (1) est entraîné en rotation de façon à afficher les indications (1.1, 1.2) inscrites sur le disque de lune (1) à travers le guichet (3.1) pour indiquer les phases de la lune. De plus, le mécanisme comprend au moins un premier disque d'occultation (2.1, 2.2) logé de manière rotative au moins partiellement entre ledit disque de lune (1) et ledit cadran (3), et un rouage d'entraînement (4) entraînant ledit au moins premier disque d'occultation (2.1, 2.2) de façon à ce que les indications (1.1, 1.2) inscrites sur le disque de lune (1) soient occultées au moins partiellement lors de certaines phases du fonctionnement du mécanisme de manière à ce que les indications (1.1, 1.2) apparaissant à travers le guichet (3.1) correspondent sensiblement à l'aspect naturel de la lune pendant toute la durée de lunaison. La présente invention concerne également une pièce d'horlogerie comportant un tel mécanisme d'indication.

IPC 8 full level

**G04B 19/26** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**G04B 19/26** (2013.01 - EP US); **G04B 19/268** (2013.01 - EP US)

Cited by

CN113093504A; EP2853957A1; EP3098671A1; US11874632B2; US9594351B2; EP3842875A1; CN113093505A; JP2016224033A; EP3379343A1; US11940760B2; EP4006651A1

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

**EP 2392976 A2 20111207; EP 2392976 A3 20171004; EP 2392976 B1 20210825**; CH 703249 A1 20111215; CH 703249 B1 20240131; CN 102269969 A 20111207; CN 102269969 B 20151118; HK 1164470 A1 20120921; JP 2011252902 A 20111215; JP 5722699 B2 20150527; US 2011292768 A1 20111201; US 8498179 B2 20130730

DOCDB simple family (application)

**EP 11166164 A 20110516**; CH 8602010 A 20100601; CN 201110131582 A 20110520; HK 12104829 A 20120516; JP 2011107146 A 20110512; US 201113117923 A 20110527